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Marktbevraging van het Adviescollege verdeling frequentieruimte commerciële radio

Het Adviescollege verdeling frequentieruimte commerciële radio heeft tot taak de Staatssecretaris van 
Economische Zaken en Klimaat te adviseren over:

 de wijze van verdelen of verlengen van vergunningen voor het gebruik van frequentieruimte 
door of ten behoeve van commerciële media-instellingen voor de periode na 1 september 
2022;

 de mogelijkheden om na het jaar 2022 huidige voorwaarden van vergunningen die 
commerciële media-instellingen als belemmerend ervaren te versoepelen of af te schaffen;

 het afschakelen van frequentieruimte voor commerciële analoge radio;
 eventuele wijzigingen van de Telecommunicatiewet die dienstig kunnen zijn ter uitvoering 

van het advies ten aanzien van bovengenoemde onderwerpen.

Doel daarbij is om tot een integrale lange termijnbeleid te komen dat recht doet aan betrokken 
belangen.

Het Adviescollege wil hierbij zoveel mogelijk informatie betrekken die voor de uitvoering van de 
taakopdracht relevant is en roept daartoe belangstellende partijen, met name marktpartijen en  
relevante overheidsinstanties, op onderstaande vragen te beantwoorden.

U wordt gevraagd hierbij de naam van uw organisatie op te geven alsmede de naam en emailadres c.q. 
telefoonnummer van de contactpersoon namens uw organisatie. Het is mogelijk dat het Adviescollege 
vervolgvragen heeft. U wordt tevens gevraagd aan te geven welke (onderdelen van uw) antwoorden 
eventueel vertrouwelijk zijn met het oog op de geanonimiseerde verwerking daarvan. 

Het onafhankelijk Adviescollege kunt u naast deze internetconsultatie benaderen via 
Adviescollege.radio@minezk.nl  Per 1 april 2020 zal het adviescollege worden bijgestaan door een 
onafhankelijk secretaris.

mailto:Adviescollege.radio@minezk.nl
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Vragen
Achtergrond
Het college wil graag weten welke organisaties welke opvattingen en behoeften hebben met het oog op 
gebruik van frequentieruimte voor radio-omroep na 2022. Daarom volgt hieronder een aantal vragen 
over uw huidige activiteiten en ambities ten aanzien van het gebruik van frequentieruimte. 

1. Is uw organisatie momenteel actief met het uitzenden van een of meerdere radioprogramma’s 
via de ether? 

a. Ja
b. Nee  door naar vraag 3

2. Gebeurt dat via FM of via DAB+ of via beide netwerken?
a. Alleen FM  door naar vraag 4
b. Alleen DAB+  door naar vraag 4
c. Beide  door naar vraag 4

3. Wanneer u uw aanbod niet via de ether distribueert, is uw programma dan wel beschikbaar via 
kabeldistributie, online of anderszins? [meerdere antwoorden mogelijk]

a. Kabeldistributie
b. Online
c. Anderszins, nl. 

4. Bent u een landelijke commerciële, een niet-landelijk commerciële of een lokale commerciële 
omroep? 

a. Landelijk commercieel
b. Niet-landelijk commercieel
c. Lokaal commercieel
d. Anders, nl. 

5. Bent u in principe geïnteresseerd om na 2022 gebruik te maken van etherfrequenties? Kunt u, 
geheel vrijblijvend, aangeven wat u voornemen is voor de situatie 2022?

a. Mijn organisatie wil indien mogelijk gaan uitzenden via FM en DAB+
b. Mijn organisatie wil indien mogelijk gaan uitzenden via FM, wij hebben geen 

ambities om uit te zenden via DAB+ indien wij daartoe niet verplicht worden bij het 
verwerven van een vergunning voor FM.

c. Mijn organisatie wil indien mogelijk gaan uitzenden via DAB+, wij hebben geen 
ambities om uit te zenden via FM.

d. Mijn organisatie is niet voornemens na 2022 gebruik te maken van etherfrequenties.
e. Anders, nl.

Belemmeringen huidige wet- en regelgeving
In het eindverslag van mevrouw Medy van der Laan  ter uitvoering van de gewijzigde motie van de 
leden Weverling (VVD) en Sjoerdsma (D66) van 13 november 2018, zijn een aantal belemmeringen 
genoemd die door marktpartijen worden ervaren in het exploiteren van hun programma(s). Die hebben 
onder meer betrekking op voorwaarden verbonden aan vergunningen zoals clausuleringen, en 
regiogerichtheid.  

6. Spelen deze – of eventueel andere, niet genoemde – belemmeringen een rol voor uw 
organisatie en kunt u in uw antwoord motiveren waarom u bepaalde voorwaarden al dan niet 
als belemmerend ervaart?

7. Kunt u aangeven welke van de genoemde belemmeringen door u als het meest hinderlijk 
worden ervaren: clausuleringen, eigendomsbeperkingen of regiogerichtheid?
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8. Op welke wijze kunnen de door u ervaren belemmeringen volgens u het best worden 
weggenomen binnen het huidige juridische kader? 

9. Acht het u wenselijk dat radiopartijen elkaars deelmarkt (landelijk - regionaal – streek/lokaal) 
kunnen betreden zonder dat daar verdere condities aan worden verbonden? Kunt u dat 
toelichten? Indien u vindt dat de deelmarkten gescheiden moeten worden gehouden, acht u het 
dan noodzakelijk dat er nadere regels worden gesteld om de bestaande deelmarkten 
gescheiden te houden? Hoe zouden die regels concreet moeten luiden?

10. Acht u het wenselijk dat bepaalde voorwaarden – zoals de clausuleringen, 
eigendomsbeperkingen en regiogerichtheid – worden gehandhaafd? Zo ja, welke en waarom?

Transitie naar digitale distributie
Als gevolg van de afspraken van de Taskforce Radio wordt de indeling van het spectrum voor digitale 
radio op een aantal plaatsen gewijzigd. Deze wijzigingen worden momenteel parallel aan het werk van 
het Adviescollege verder uitgewerkt. Bij de beantwoording van onderstaande vragen kunt u ervan 
uitgaan dat deze wijzigingen doorgang vinden.

11. Tot wanneer denkt u dat FM-frequenties een belangrijke rol blijven spelen in de exploitatie 
van commerciële radio in Nederland en vergunningen voor FM daarom nog dienen te worden 
verleend? Kunt u een jaartal noemen? Kunt u ook aangeven op grond waarvan u die mening 
bent toegedaan? 

12. Welke distributievorm is volgens u voor de lange termijn de belangrijkste voor commerciële 
radio-omroep? 

13. Zijn er redenen om op een nader te bepalen moment niet tot afschakeling van analoge radio 
over te gaan? Welke zijn dat volgens u? 

14. De digitale frequentie-indeling heeft een andere structuur dan de analoge frequentie-indeling. 
Wat betekent een situatie waarin alleen nog sprake is van digitaal spectrum volgens u voor de 
ruimte voor en de toekomst van de verschillende deelmarkten? Kunt u in uw antwoord een 
onderscheid maken tussen landelijke commerciële en niet-landelijke commerciële radio? 

15. Is er naar uw mening in die situatie dan ook ruimte voor een nieuwe deelmarkt, te weten 
commercieel lokaal?

16. De radiomarkt zit in de transitiefase naar digitale distributie maar analoge distributie is op dit 
moment nog dominant. Is er volgens u (voldoende) ruimte voor nieuwe commerciële 
toetreders? Zowel voor analoog als digitaal? Kunt u aangeven waarom u al dan niet van 
mening bent dat er (on)voldoende ruimte is?  

17. Is de huidige koppeling tussen analoge en digitale vergunningen volgens u succesvol geweest 
bij de transitie naar digitale distributie? Kunt u aangeven waaruit dat al dan niet blijkt? Moet 
deze koppeling volgens u behouden blijven na 2022 en zo ja, in welke vorm?

Uitgiftebeleid
18. De huidige Telecommunicatiewet kent een aantal instrumenten voor de verlening van 

vergunningen voor schaarse commerciële frequenties, waarbij voor FM-vergunningen met 
name relevant lijken: een verlenging, een veiling en een vergelijkende toets. Welk instrument 
moet volgens u worden gehanteerd bij de verlening van vergunningen voor commerciële radio 
na 2022? Kunt u voor- en nadelen aangeven bij de verschillende opties?

19. Het Frequentiebesluit noemt een beperkt aantal verlengingsgronden . Als u van mening bent 
dat de huidige vergunningen verlengd zouden moeten worden, is dat volgens u mogelijk op 
basis van een van deze gronden; zo ja, welke en zo nee, welke (nieuwe) grond zou dan moeten 
worden gehanteerd?

20. In hoeverre is het volgens u mogelijk om de (als belemmerend ervaren) voorwaarden die 
verbonden zijn aan de huidige vergunningen te wijzigen bij een verlenging van die 
vergunningen? Als uw antwoord op deze vraag verschillend is voor de verschillende (als 
belemmerend ervaren) voorwaarden, kunt u dat dan aangeven en toelichten?  

21. Als u voor de keuze gesteld zou worden: wat zou uw voorkeur genieten, verlengen inclusief 
de huidige als belemmerend ervaren voorwaarden verbonden aan de huidige vergunningen of 
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herverdelen met een verlichting of eventuele opheffing van de huidige als belemmerend 
ervaren voorwaarden?

22. Voor hoe lang (en onder welke condities) zou de frequentieruimte voor commerciële radio 
volgens u moeten worden verleend? Wilt u hierbij onderscheid maken tussen analoog en 
digitaal?

23. Hoe staat u tegenover een gedifferentieerde behandeling van de verschillende deelsectoren 
(landelijk, niet-landelijk, lokaal/streek), zoals het toepassen van verschillende 
beleidsuitgangspunten en verschillende verdeelinstrumenten?

Tot slot
24. Wat wilt u, gegeven de taakopdracht van het Adviescollege, verder meegeven aan het 

Adviescollege? 


